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A betegek érdekében 

Múlt és jövő 
Szeged egészségügyében 

Üj esztendőbe lépvén szám-
adást és tervet készít az em-
ber. Ezt teszik a különböző 
intézmények is. Az 1980-as 
év azonban nemcsak arra 
ösztönöz, hogy az előző és 
az elkövetkezendő 12 hónap 
gondjait, elért, illetve várha-
tó eredményeit vegyük szám-
ba. Messzebb látó távcsövet 
emelünk most, az ötödik öt-
évé terv utolsó esztendejében 
a szemünk elé, úgy tekintünk 
vissza és előre Szeged egész-
ségügyének vizsgálatakor is. 

A városi egészségügyi osz* 
tály vezetője, dr. Várkonyi 
László tájékoztatott arról, 
hogyan fejlődött az egészség-
ügy Szegeden az elmúlt négy 
esztendőben, és milyen gon-
dok jelzik máris a következő 
ötéves terv fe ladata i t 

Túlzás nélkül állathatjuk: 
kedvezett az egészsegügynek 
ez a négy esztendő. Ekkora 
fejlődést egyetlen tervidő-
szakban sem tarthatolt szá-
mon a város, mint most. El-
kezdték — és remélhetően az 
idén novemberben be is fejezik 
— a 200 ágyas körházi pa-
vilon építését. Régóta vajúdó, * 
fontos kérdésben született goskodtak a négy év folya- nak nem egeszen fele! meg 
meg a döntés nemrégiben: mán, különösen a Bérkert a felnőttek részére épített 
végül is 110 személyes, öre- utcai, a József Attila sugár- rendelő, ideiglenesen a beteg 
gek szociális ellátását szolga- úti, a mihályteleki orvosi gyerekek vehetik birtokukba 
ló garzonház emelkedik majd rendelő újjávarázsolásának napokon belül. így aztán ért-
oz Üttörő tér sarkán, a Tol- örülhettek a betegek. hető, hogy a József Attila 
bubin sugárúton. A 35 millió N e m tej jé, a fölsorolás, de ^ " J & S t ó 
szülnek T m é g ™ é T h o l " m i n d f b Ö 1 ^ t é t e l ezhe tő : ^ ^ a n z s ö f o n " teszFt'őL 
2 K a h l t g ^ r f e l e m e k f % L u T £ 5 8 t v á r o s Y ^ dicsekedhet ú j 
összeszereléséhez. A fogadó- g ö S k . t Z ^ ^ l i ü f ^ S S L . ^ . ^ 1 

szintből és négy emeletből s z a k e m b e r e i n e k egyik fő 
álló házban tulajdonképpen a g o n d j a : mindössze 5 millió 
szociális otthon legmagasabb forjnf maradt az ugyancsak 
rendű ellátási formája teste- nélkülözhetetlen műszerek , - ic TrIoi-
sül meg: 30 négyzetméteres, megvásárlására Márpedig ez k°™yékén lakoknak is. Ideig-
ketszemélyes lakosztályokban ™ összeg a bővítéshez Így- ? l e ! ' \ a z 9 S K o l a , u t c f 
élhetnek maid itt az idős etn- f. ? S ooviiesnez egy é Indóház téri rekonst-
b e ^ V a S n " e m l é « a l t a l a n n e m ^ ^ rukció orvosolja majd gond-
olvasóink a korábbi elképze- A számvetéskor nem feled- jaikat. 
lésekre is: szó volt arról, kezhetünk meg az ugyancsak A R i v a l a m i l y e n véletlen 
hogy az egyes kórház kert- az ötödik ötéves terv „gyer- f o J tón a z s 2 T K b a l e s e t i 
jeben, vagy a Tolbuhin su- mekeként üdvözölt es sokak s e b é s z e t é r e k e r ü l t tapasztal-
gárúti volt tiszti házban kap által kétségekkel fogadott h a t t a s a j á t b ő r é n a z a ü g 
helyet egy ú j otthon. Az el- egészségügyi integrációról e g y é v e s a m b u i a n c i a p r o b l é -
avult Mátyás téri intézmény sem. Ennyi ido alatt ugyan m á u A z e d d i g i f e j ie S z tés el-
a régi kórházi épületbe köl- nem bizonyíthatta egyertel- l e n é r e a t á r g y i f e l t é t e l e k s e m 
tözött volna. Ezek a lehető- nmen eletkepesseget, am ere- e l e g e n d ö k d e s a j n o s k e v é s a 
ségek sem váltak semmivé: a jenek biztató jeleivel mar a s z a k o r v o s is_ Ezen úgy igye-

ic föiiiiíiíáií- beteeek is találkozhatnak. _ • _ 

Nagy László felvétele 

Szép és nyugodt környezetben várakoznak a betegek 
a Korondi utcai rendelőben 

todik ötéves tervben. A ren 
delő szükségessége miatt van 
okuk panaszra a Roosevelt 
tér, a Petőfi Sándor sugárút 

volt tiszti házat is fölújít ják, b e t e 8 e k i s 

itt kapnak kényelmes, egész- Különösen a 
séges otthont az alsóvárosi szervezettsége kíméli meg 
öregek. fölösleges vizsgálatoktól a 

gyerekeket és a szülőket. 
Az integrált tanácsi egész-

ségügyi intézmények meglevő Az egészségügyi osztályon 
104 épületét sem kezelték tudják a legjobban, hogy 
mostohagyerekként, szinte mennyire nem mentes a 
valamennyit fölújítottak. A g o n doktó l az egészségügy. 
2-es kórházban folyamata- J e l e n , i k f ő ó h a j u k 
san teremtik meg a költözés & , 
feltételeit, hogy mire á tadják hogy a korházi pavilon ha-
a pavilont, tehát ebben az táridőre elkészüljön. Akkor 
évben, hozzáláthassanak a ugyanis hozzáláthatnak a ha-
sebészeti műtő kialakításához, todik ötéves terv időszaka 
a röntgen bővítéséhez, egyéb egyik áhított elképzelésének 
fejlesztésekhez. Befejeződött megvalósításához: a régi épü-
az l-es kórház kazánházának, letben krónikus utókezelő 
konyhájának felújítása, és osztályt és reumatológiai szc-
hozzáláttak már a kórházi remének kialakítani. A kö-
gyógyszertár épületének re- vetkező évek nagy építkezése 
konstrukciójához is. Figye- az öregek garzonháza és a 
lemmel kísérhették olvasóink tiszti ház átalakítása lesz. 
lapunkban az úiszegedi gyer- A város- lakói közül leg-
mékkórház átépítésének mun- főbben az alapellátás gyen-

, „ . , . keznek változtatni, hogy már-
S l ™ e i e " a t a f ciustól bekapcsolódik a járó-

betegek ellátásába a kórház 
traumatológiai osztálya is. 

Egyik napról a másikra az 
egészségügyi ellátás sem vál-
hat tökéletessé. De 1minden 
reményünk megvan rá, hogy 
az egyébként nem szűkmar-
kúan mért forintokból lépés-
ről lépésre jobb körülmé-
nyek között fogadják a szege-
di intézmények a betegeket. 

Ch. A 

A munkásőrség teljesíti 
önként vállalt kötelességét 

Munkásőrök megyei egységgyűlése Szegeden 
Kitüntetéseket adtak át 

A munkásőrség Csongrád 
megyei törzse és a közvet-
len megyei parancsnoki ha-
táskörű állomány vasárnap 
délelőtt tartotta ünnepélyes 
egységgyűlését a megyei ta-
nácsház nagytermében. Kö-
rösi Ferenc megyei parancs-
nokhelyettes köszöntötte a 
résztvevőket, közöttük dr. 
Komócsin Mihályt, a megyei 
pártbizottság első titkárát, 
Bódi Györgyöt, a KISZ 
Csongrád megyei bizottságá-
nak első titkárát, dr. Bozó 
Sándort, a megyei tanács vb 
titkárát és dr. Kovács Lajos 
alezredest, a Csongrád me-
gyei Hadkiegészítő és Terü-
letvédelmi Parancsnokság 
vezetőjét. ' A parancsnókhe-
lyettes jelentést tett a me-
gyei pártbizottság első titká-
rának, a munkásőrség köz-
vetlen megyei elöljárójának. 

Ezután dr. Komócsin Mi-
hály köszöntötte az ünnep-
ségre felsorakozottakat. Kocz-
kás Ferenc megyei parancs-
nok adott számot az elmúlt 
évi eredményekről, a szolgá-
latban való helytállásról. El-
mondta, hogy a mostani egy-
séggyűlés nemcsak egy ki-

ért Érdemérem kitüntetés-
ben. Közöttük többen olya-
nok is, akik készenléti tar-
talékállományban vannak, de 
ennek ellenére aktívan részt 
vállalnak a feladatok • Végre-
hajtásában. Az elnjúlt öt év-
ben 95 párt-, intézményi és 
gazdasági vezető is Munkás-
őr Emlékjelvény kitüntetést 
vett át. Mert a munkahelyek 
— hangoztatta — jól támo-
gatják a munkásőrök testü-
leti munkáját , segítik e fon-
tos pártmegbízatás teljesíté-
sét, a szolgálatok ellátását. 

Gazdagodott a . kommunis-
ta nevélömunka. példamuta-
tás is. A parancsnoki és 
munkásőrállomány 80—82 
százaléka rendszeresen részt 
vesz a pártoktatás különböző 
formáiban. Ezeket eredmé-
nyesen egészíti ki a testület 
politikai képzési rendszere, 
összességében elmondható, 
hogy a megye munkásőrsége 
jól ellátja feladatait. A tes-
tület mindenben igyekszik 
megfelelni annak a bizalom-
nak, amely fegyvert adott a 
munkásőrök kezébe. A sze-
mélyi állomány tavaly is jó 
eredményt éri el, amelyet 

képzési év, de egy fontos verseny mozgalom keretében 
..: ' r-rtíikplf a mAt/vpi narunns. időszak értékelése is egyút-

tal, mert áttekinti, hogy a 
megyei munkásőrség miként 
vette ki részét a párt XI. 
kongresszusa reá vonatkozó 
határozatának végrehajtásá-
ból. 

A megyei törzs és alegy-
ségei — állapította meg — 
mindig legjobb tudásuk és 
igyekezetük szerint hajtották 
végre a párt és az országos 
parancsnokság által minden 
évben magasabb szinten meg-
határozott feladatokat. A 
Csongrád megyei munkás-
őrök munkája is hozzájá-
rult ahhoz, hogy a párt Köz-
ponti Bizottsága a XII. 
kongresszusra kiadott irány-
elveiben így fogalmazott a 
testületről: „A munkásőrség, 
amelyet társadalmunk meg-
becsülése övez, a jövőben is 
teljesítse önként vállalt kö-
telességét 

A munka összegzésekor — 
mondotta a megyei parancs-
nok — illenék részletesen 
szólni mindazokról, akik a 
tőlük telhető legtöbbet te-
szik a munkásőrség megyei 
eredményeiért. E felsorolás 
helyett azonban a számok 
jelzik azt, hogy a párt és az 
országos parancsnokság ré-
széről szép szárny magas er-
kölcsi kitüntetést kapott a 
megyei állomány. Az elmúlt 
öt esztendőben 162-ten ré-
szesültek a Haza Szolgálata-

értékelt a megyei parancs-
nokság. A megye legjobb 
egysége címet a hódmezövá-

pai András, Tóth József. Sza-
kács József; tíz év szolgálat 
után: Halász Sándor, Dobo 
László, Kiss József, Eálint 
Vince, Raffia Ferenc, Fagy-
gyas László. 

Munkásőr Emlekjelvényt és 
Elismerő Oklevelet kaptak: 
Horváth István, Schöffe r 
Nándor, Inholf Lajos. 

Kiváló Parancsnok Jel-
vényt kaptak: Takács Imre, 
Hajdú Nándor, Nyári Ernő. 

Kiváló Munkásőr Jelvényt 
kaptak:- Juhász Ferenc, Kis-
isiók. Tibor/ Örovetz István, 
Vass Jánös. 

Munkásőr Emlékérmet és 
Emléklapot kaptak leszerelé-
sük, illetve tartalékállomány-
ba kerülésük alkalmával: 
Szilágyi József, Konkoly 
Kálmán, Borka Árpád. Jám-
bor Jánosné, Székely Mátyás 
és Gera János munkásőrök. 

A kitüntetések átadása 
után dr. Komócsin Mihály, a 
megyei pártbizottság névé-
ben köszöntötte a megye 
munkásőreit. Megállapította, 
hogy — a megyei pártbizott-
ság értékelése szerint — a 
teljes személyi állomány 
munkája megfelelt az elvá-
rásoknak. Külön megköszön-
te a leszerelők munkálkodá-
sát, valamint a hozzátarto-
zók áldozatkészségét, akik 

sárhelyi Szántó Kovács Já- otthonukban vállalnak töb-
nos nevét viselő egység nyer-, 
te el, ezúttal hatodszorra; 
második helyezett pedig a 
Csongrád városi önálló szá-
zad lett. 

A beszámoló után a me-
gyei pártbizottság első tit-
kára és a megyei munkásőr-
parancsnok kitüntetéseket 
adott át. 

Szolgálati Érdemérem ki-> 
tüntetést kaptak: húsz év 
szolgálat után Mihályi Géza, 
Juhász Ferenc. Konkoly Kál-
mán, Ördögh István, Czélcus 
Márton; tizenöt év szolgálat 
után: Barna István, Doba 
István, Horváth Ferenc, Lip-

bet azért, hogy a ^munkás-
őrök eleget tehessenek ön-
ként vállalt kötelezettségük-
nek. 

A munkásőrség jó politi-
kai nevelőiskola is. A sze-
mélyi állomány a szolgálat-
ban és a munlcahelyeken 
példaadóan teljesíti felada-
tait. Ez a magyarázata an-
nak, hogy a munkásőrség ki-
vívta népünk elismerését. 
Erőnket, egységünket tpvább 
növeljük eredményeink ol-
talmazásáért. S ebben nagy 
a szerepe a munkásőrségnek. 

Az egységgyűlés Körösi 
Ferenc zárszavával ért véget. 

káit is: a 100-ról 148 ágyas 
ra bővített egészségügyi 
tézményre már csak a hom-
lokzatfelújítással járó „meg-
próbáltatások" várnak. Üj 
köntösbe öltözött az egész-

ééit érzékelik nap mint nap. 
í n~ Sajnos még nincs orvosi ren-

delő az Északi városrészben. 
Ketiöt — egy felnőttek és 
egy gyermekek ellátását 
szolgálót — decemberben át 

ségügyi gyermekotthon szege- kellett volna adniuk az épí-
di részlegének valamennyi töknek. A DÉLÉP kapacitás-
pavilonja. és korszerűsítették b j a n y miatt a nyáron az 
a fűtést is. egyiket, a gyermekorvosi ren-

Az összes körzeti rendelő- delő elkészítését lemondta 
ben kőművesek, festak szór- Noha a masfaj ta előírások-

A gépipar fejlődéséért 
A gépiparban több mint portjuk növekedésének üte-

egyinilliárd forint érlékü kor- m'e meghaladta a tíz száza-
szerűtlen, gazdaságtalan íer- lékot. 
mék gyártását szüntetik meg A KGM év közben további 
ebben az évben. 17 iparvállalat gazdálkodásai 

A KGM-ben tartott év ele- vizsgálta meg. Megállapítot-
jl minisztériumi értekezleten ták, ezek a vállalatok tartó-
megvitatták a gazdaságtala- san rosszul gazdalkodnak, 
nul 'termelő, korszerűtlen kö- Sok helyen személyi változá-
rülmények között dolgozó sokkal erősítették meg az 
gyárak helyzetét, s jónak irányító munkát* Ahol szük-
ítélték a vállalatok többségé- séges, hasonló lépésekre a 
nek önértékelő munkáját . A jövőben is sor kerül, 
tárca vezetői korabban 11 A tarca ezentúl évről évre 
vállalatot soroltak az ipari kijelöli az alacsony hatékony-
átlagnál jóval alacsonyabb sággal dolgozó vállalatok kö-
ti atékonysággal' termelő üze- rét, azokkal külön intézkedé-
tnek közé. Ezek a vállalatok si tervet dolgoztat ki a gaz-
1979-ben összességükben, dálkodás javítására, és ennek 
mintegy négy százalékkal, nö- végrehajtását rendszeresen 
vélték árbevételeiket, és ex- ellenőrzik. (MTI) 

Ülést tartott 
a szegedi járási pártbizottság 

Tegnap, hétfőn délelőtt gyáregysége pártalapszerve-
a járási tanácsi hivatal ta- zetének ti tkára; Ocskó Imre, 
nácskozótermében ülést tar- a MÉSZÖV Csongrád me-
tott az MSZMP szegedi já. gyei elnöke; Nikolényi 
rási bizottsága, dr. Somogyi György, a Pedagógusok 
Ferenc első titkár elnökleté- Szakszervezete járási bizott-
vel. A tanácskozáson részt ságának t i tkára; Szcberényi 
vett Tóth Szilvcszterné. az Jenöné, a kisteleki Rákóczi 
MSZMP KB tagja és Gyár. általános iskola igazgatója; 
fás Mihály, a Csongrád me- Márki István Tiszasziget— 
gyei pártbizottság titkára. Üjszentiván közös pártveze-

A tanácskozáson két napi- tőségének ti tkára; Tanacs 
rendi pont szerepelt. Az első: Imre. a rösrkei Kossuth Tsa 
javaslat az MSZMP szegedi elnöke; Fodor István. a ta-

rási tanácsi hivatal vezető-
je; Mvcsi Istvánná, az Or-
vos-Egészségügyi Dolgozók 
Szakszervezete, járási bizott-
ságának t i tkára; Murányi 
György, Mórahalom nagy-
község tanácselnöke: Pap 
István. Kistelek nagyközség 
pártbizottságának titkára. 

Gyárfás Mihály felszóla-
lásában méltatta mindazok 
munkáját , akik közremű-
ködtek az MSZMP szegedi 
járási bizottságának pártér-
tekezlet! beszámolója össze-

. állításában. A pártbizottság 
ópusztaszer, Árpád vezér mindkét előterjesztést etfcZ 
Tsz elnöke: Szűcs Istvanne, aa<ita. 
Mórahalom nagyközség , 
Pártbizottságának ti tkára: A z u l e s Somogyi Fe. 
Király Ferenc, a Taurus r e n c válaszadásával, zársza-

de&skl wávai árt végei, 

jarasx bizottságának párt-
értekezleti beszámoló iára. 
Ehhez Szabó Lajos, a járási 
pártbizottság titkára fűzött 
szóbeli kiegészítést. Második 
napirendi pontként szere-
pelt: jelentés a járási párt. 
bizottság 1979 évi gazdaság-
politikai feladattervének 
végrehajtásáról, és javaslat 
az 1980. évi gazdiságpoliti-
kai irányelvekre. Ehhez dr. 
Somogyi Ferenc fűzött szó-
beli kiegészítést. 

A tanácskozás vitájában 
felszólalt Révész Ferenc, az 

Gumiipari Vállalat 


